

***Bartramia aprica* – the correct name for the Mediterranean and western North American species historically recognized as “*Bartramia stricta*”**

Frank MÜLLER

Abstract: MÜLLER, F. 2014. *Bartramia aprica* – the correct name for the Mediterranean and western North American species historically recognized as “*Bartramia stricta*”. – *Herzogia* 27: 211–214.

Type material of *Bartramia aprica* was investigated. The material belongs to the species long recognized as “*Bartramia stricta*”. As *Bartramia stricta* is now viewed as a species with a southern South American distribution, the new name *Bartramia rosamrosiae* was recently introduced to accommodate the Mediterranean and western North American species. As *B. aprica* was validly described earlier this name has priority over the name *B. rosamrosiae*.

Zusammenfassung: MÜLLER, F. 2014. *Bartramia aprica* – der korrekte Name für das lange Zeit als “*Bartramia stricta*” bezeichnete Moos des Mittelmeergebietes und des westlichen Nordamerikas. – *Herzogia* 27: 211–214.

Typusmaterial von *Bartramia aprica* wurde untersucht. Das Material gehört zu der Art, die lange als “*Bartramia stricta*” bezeichnet wurde. Da *Bartramia stricta* in ihrer Verbreitung auf das südliche Südamerika beschränkt ist, wurde neuerdings der Name *Bartramia rosamrosiae* für die im Mittelrangebiet und im westlichen Nordamerika vorkommende Sippe eingeführt. Da *B. aprica* einen älteren Namen für diese Sippe darstellt, besitzt er Priorität gegenüber *B. rosamrosiae*.

Key words: Sudan, Bartramiaceae, Mediterranean, North America.